
Geachte leden van de raad,  

 

Dank voor de gelegenheid om u namens het Burgerinitiatief 13.445 x De Pas toe te spreken. 

Waar kijken we naar? 

Voor u ligt een voorstel voor besluitvorming over een voorkeursscenario m.b.t. de toekomst van De 
Nieuwe Instelling.  

Dit voorkeursscenario is 1 van vier scenario’s waarvan er 2 ontwikkeld zijn het bestuur van DNI en 2 
door het college. Beide partijen verwerpen expliciet en in stevige bewoordingen de voorstellen van 
de andere partij. Van een dialoog is geen sprake omdat beide partijen zich ingegraven hebben in hun 
standpunten en uitsluitend in de overtuigingsmodus staan. Dit gaat gepaard met veel emotie en een 
absoluut gebrek aan wederzijds vertrouwen. Op deze basis is o.i. geen  kwalitatief goed besluit te 
nemen.  

Welk proces is doorlopen? 

O.i. is er bij de  totstandkoming van het collegevoorstel een proces is gevolgd dat totaal niet voldoet 
aan de eisen van goed bestuur. 

 We zien een paar fundamentele missers in het gevolgde proces: 

o Pas op 29 juni 2020 worden de uitgangspunten en criteria bepaald, ruim 5 jaar na het signaal aan 
het college dat er meer verdienvermogen nodig is.  

o Een duidelijke en richtinggevende visie bij zowel college als raad ontbreekt.  

o Er worden in die 5 jaren opeenvolgend en herhalend veel dure adviezen geproduceerd die het 
college naast zich neerlegt.  

o Het college geeft geen gehoor aan de inbreng vanuit de burgers. De voorzitter van de stuurgroep 
DNI bevestigt ons beeld. 

o De gepresenteerde informatie is onvoldoende samenhangend en een belangrijke kern, t.w. de 
bedrijfsvoering, de synergievoordelen en de vergelijking met een nul scenario ontbreekt.  

o De gebruikers van De Pas wordt geen beeld, laat staan garanties, gegeven over toekomstige 
dienstverlening en kosten.  

o Historisch besef ontbreekt. Het pand dat zorgt voor grote niet beïnvloedbare kosten is door het 
toenmalig college neergezet en is een gegeven. 

Wat brengt ons dat nu? 

Wij zijn van mening dat met scenario 3 de rol van De Pas niet kan worden voortgezet en vragen u als 
raad om er niet mee in te stemmen. Het college kiest voor kostenbesparing en krimp i.p.v. investeren 
in de samenleving, ondernemerschap en innovatie. Er ontbreekt een visie. Een commerciële 
horecavergunning wordt afgewezen omdat alleen bedreigingen gezien worden en daarnaast wordt 
dogmatisch geleund op de nota gemeenschapshuizen die dateert uit de vorige eeuw. Bovendien 
getoetst is op de waarde van 2020 terwijl er wel wordt besloten voor de komende 20 jaren. 
Ondernemerschap, innovatie en maatwerk maken geen onderdeel uit van die nota.   

De actualiteit is dat De Pas, de Eijnderic en ook de bibliotheek zijn afgehaakt én de voorzitter van de 
inmiddels opgeheven Stuurgroep DNI aangeeft dat er geen constructieve samenwerking mogelijk is. 
De wethouder laat via een publicatie in het BD van 10-10-2020 eveneens totale onmacht zien en lijkt 
niet in staat het proces adequaat en met draagvlak te managen.  

  



Wat kan de oplossing zijn? 

Het Burgerinitiatief wil u graag meenemen in een voorzet voor een oplossing. Met een gefaseerde 
aanpak, met regelmatige checks en balances door college en raad, kan gewerkt worden aan een 
hernieuwde vertrouwensbasis. Door actief te werken met incentives kan het college sturing geven 
aan het realiseren van de gewenste visie.  

Concreet denken wij aan: 

1. Definieer als gemeente alsnog welke betekenis/functies u De Pas, De Eijnderic en bibliotheek voor 
de komende 20 jaar toebedeelt. Wat is de wenselijke rol die ieder orgaan voor de Heeschenaren 
dient te vervullen? Welk lange termijnperspectief ziet u en welke stappen ziet u op weg naar dit 
lange termijnperspectief (het “stappenplan“ )? Ziet u wel of geen te behalen synergievoordelen 
(kwalitatief en/of kwantitatief)? En welke budgettaire consequenties acht u voor dit alles 
acceptabel?  

2. Doe een duidelijke toezegging voor welk bedrag de gemeente garant zal staan en vrij zal maken én 
geef dit als kader mee aan de DNI Neem dit bedrag op in de begroting voor de komende 4 jaar.  

3. Geef ruimte aan De Pas door te erkennen dat inverdienen op verliesgevende onderdelen van de 
exploitatie mogelijk zal worden gemaakt door het verstrekken van een commerciële vergunning in 
aanvulling op de huidige para-commerciële vergunning. 

4. Bouw incentives in de huurvoorwaarden waardoor er bij gedefinieerde kwaliteitsprestatieniveaus, 
door De Pas korting op de huurpenningen kan worden gerealiseerd. 

5. Continueer vooralsnog de subsidie van De Eijnderic en De Pas. Onderken dat exploitatiesubsidie 
noodzakelijk zal zijn maar dat er een taakstellende inspanningsverplichting zal komen met als doel dit 
op langere termijn af te bouwen en houd als raad actief ‘een vinger aan de pols’. 

6. Zorg dat de investeringen die sowieso noodzakelijk zijn (o.a. WKO-installatie), en waarvoor de 
gemeente sowieso al verantwoordelijk was, zo snel mogelijk worden uitgevoerd. 

7. Stop proces participatie op inhoud vanuit gemeente; geef visie aan een MFA en  beoordeel op 
vooraf vastgestelde momenten of het tussentijdse resultaat aan de gestelde kaders voldoet. Houd 
niet dogmatisch vast aan de gedateerde nota Gemeenschapshuizen.  

 

Wij zijn graag bereid college, raad en bestuur van DNI te ondersteunen om dit mogelijk te maken. 

Dank voor uw aandacht! 

 

(Inspraak Burgerinitiatief 13.445x De Pas tijdens Cie vergadering MZ op 13 oktober 2020 in het 
gemeentehuis van Bernheze) 


